
1 
 

                          PROCES – VERBAL 
 

Încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal Târgu Mureş                      

din data de 14 iunie 2021 

 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi la şedinţă 21 consilieri. 

Absentează d-nii consilieri Maior  Claudiu şi Voicu Bogdan. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: -   buna ziua, stimaţi colegi, deschid şedinţa extraordinară 

a Consiliului local al Municipiului Târgu Mureş din data de azi. Aproape toţi suntem prezenţi, 

ceea ce e foarte bine. O să supun la vot Ordinea de zi. Avem 6 puncte pe Ordinea de zi, care se 

completează cu un punct în regim de urgenţă. Vă rog să votăm Ordinea de zi. Dl. Pui, văd că aţi 

cerut cuvântul, vă dau cuvântul după vot. Bine? 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Pui S.) 

Cine se abţine? – 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 18 voturi pentru şi 1 vot împotrivă. 

(Nu au votat d-nii consilieri Jakab I. şi Gyorgy A.) 

Dl. consilier Kelemen Atilla: -  Vă rog, dl. Pui, aveţi cuvântul. 

Dl. consilier Pui Sebastian: -  Mulţumesc dl. preşedinte. Dl. Primar, stimaţi colegi, aş 

dori şi vroiam să intervin înainte de Ordinea de zi, prima dată să dau curs citirii unui citat din 

Codul administrativ după cum urmează: „Consiliul local se întruneşte în şedinţe ordinare, cel 

puţin o dată pe lună…” şi merg mai departe spre final „..sau în şedinţe extraordinare în situaţii 

de urgenţă”. Am ajuns să avem o frecvenţă a şedinţelor foarte-foarte deasă. Şi pentru şedinţa de 

astăzi am analizat materialele, mie nu mi se par că sunt situaţii de urgenţă care nu puteau fi 

cuprinse în şedinţa ordinară din luna mai, sau nu puteau fi amânate până la şedinţa ordinare a 

lunii iunie, astfel că doresc din partea domnului Secretar sau din partea cuiva  din partea 

executivă, să ne justifice la fiecare punct care este urgenţa pentru care a trebuit să fie astăzi o 

şedinţă extraordinară şi să fie cuprins fiecare punct din Ordinea de zi de astăzi. Altfel, eu voi 

vota împotrivă sau nu voi participa la vot. Mulţumesc.   

  Dl. consilier Kelemen Atilla: - Vă mulţumesc. Dl. secretar aveţi cuvântul. 

  Dl. Secretar Szoverfi Laszlo: - Bună ziua. La primele 2 puncte după cum vedeţi, este 

vorba de încheierea unor acorduri de colaborare pentru organizarea unor evenimente sportive în 

municipiul Târgu Mureş. Urgenţa acestor materiale este dată de faptul că aceste competiţii 

trebuie să aibă loc în viitorul imediat, în imediatul viitor. La materialul de la punctul 3 trebuie 

date bursele şcolare şi aicea s-a modificat numărul de elevi şi pentru a nu se da la unii şi la alţi 

elevi să fie fără burse, deci fără să poată primi, urgenţa este dată de necesitatea modificării 

numărului de elevi care vor primi burse. La punctul 4 am fost sesizaţi de către Eon Reality că 

trebuie să se semneze cât mai repede contractul de finanţare, referitor la acest acord de 

parteneriat care urmează să se încheie. Ei aşteaptă răspuns, cred de luna trecută trebuia să 

trimitem un răspuns deja către ei. La punctul 5, având în vedere că urmează Zilele 
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târgumureşene, totdeauna înainte se aprobau, se nominalizau, persoanelor cărora li se acorda 

titlul de Cetăţean de onoare,  pentru ca,  cu ocazia  Zilelor târgumureşene aceste  titluri să fie 

acordate. Iar la punctul 6 urgenţa este dată tot de apropierea Zilelor târgumureşene când pentru 

a se putea organiza diferitele manifestări sportive Clubul sportiv a solicitat de urgenţă să fie 

dotat cu un autoturism. Mulţumesc. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dl. Papai aveţi cuvântul, pe urmă puteţi să aveţi replică  

Dl. consilier Papai Laszlo: - dl. secretar permiteţi-mi să vă contrazic. La primele 2 

puncte, nici una nu este la prima ediţie, deci s-a ştiut că se va face. Eu, cel puţin în ianuarie am 

fost contactat pe tema asta de Master Sky&Bike. Adică, până acum am stat şi n-am făcut nimic 

şi acum repede –repede, în ultima clipă, în ultima săptămână, hai să le aprobăm. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dl Papai, aici daţi-mi vă rog să răspund eu. Cutuma a 

fost că s-a finanţat direct. Am şi aprobat în buget prevederi pentru aceste evenimente, dar se 

pare că este o procedură mult mai legală şi mult mai clară dacă facem hotărâri pe aceste 

activităţi. De asta s-a ivit acest lucru, este o interpretare legală diferită. Dl. Pui, vă rog aveţi  

Dl. consilier Pui Sebastian: -  foarte pe scurt, doar o scurtă replică la cele spuse de dl. 

Secretar. Asta vroiam să spun şi eu, adresa la punctul 1, adresa care a fost trimisă Primăriei este 

înregistrată la Primărie din 16 noiembrie 2020. Într-adevăr erau şi banii bugetaţi,  nu văd de ce 

nu putea fi cuprins în şedinţa din luna mai, ordinară. Într-adevăr evenimentul se va desfăşura în 

luna iunie şi nu putea rămâne pe şedinţa ordinară. De asemenea, la punctul 2, tot aşa, adresa 

trimisă Primăriei este înregistrată la începutul lunii mai. Ar fi putut fi cuprinsă în şedinţa 

ordinară din luna mai. Iar la restul punctelor, din punctul meu de vedere eu nu văd urgenţa 

pentru care trebuia convocată şedinţa de astăzi, puteau să rămână pentru şedinţa ordinară. 

Mulţumesc. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - bine, mulţumesc. Eu zic să mergem înainte. Înţeleg cele 

ridicate şi chiar fi bine să avem mai puţine şedinţe extraordinare sau de îndată. Sper că cu 

timpul şi asta se va normaliza.  

În primul rând, vreau să vă rog, să luăm act de cele 8 informări pe care le avem pe 

tablete şi aş proceda atunci la Ordinea de zi.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi: 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea încheierii unui acord de colaborare între 

MUNICIPIUL TÂRGU MUREŞ şi Asociaţia Club Sportiv AMC RACING, în vederea 

organizării evenimentului sportiv de interes public municipal ,, AMC-RACING TÂRGU 

MUREŞ SUPER RALLY 2021 ”. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dacă există intervenţii? Dl. Bălaş, vă rog. 

Dl. consilier Bălaş Radu: - Da, bună ziua. Am sperat întotdeauna că cel puţin tipul de 

lucru se va schimba din acest punct de vederea al organizării competiţiilor sportive. Am spus 

întotdeauna că nu vom susţine, sau cel puţin eu personal  nu voi susţine, dubla măsură. Această 

dublă măsură continuă cu privirea senină şi capul sus. O grămadă de cluburi sportive, de 

organizaţii, de asociaţii şi de ONG-uri, depun bani pentru, la concursul de proiecte sportive. 

Triatlonul a mai fost în Târgu Mureş, a mai fost şi Rally în Târgu Mureş, ei ştiu foarte bine că 

pot să aplice la concursul de proiecte sportive, le jurizăm şi primesc banii. Sigur că da, 

întotdeauna a fost motivul că sunt din scurt, că n-avem timp, ori aceste competiţii au devenit 

deja de tradiţie în Târgu Mureş. Organizatorii celor două, şi a rally-ului şi la punctul 1 şi la 

punctul 2, ştiu însă că vin la Primărie, cer bani şi li se dau. La o negociere aşa scurtă la masă, la 

colţul mesei, ne daţi 400 de mii, stai că nu putem, 300 hai cu 200 că ne înţelegem noi să fie 

bine. Ca la piaţă, ca la ocska şi aşa mai departe. Ori, eu cred că acest tip de evenimente sportive 

finanţate discreţionat în Târgu Mureş trebuie să înceteze. Noi solicităm aceleaşi reguli pentru 

toată lumea. Să nu fie nimeni favorizat, indiferent ce etnie are, ce sex, ce orientare religioase şi 

ce mai vreţi dumneavoastră.  Vă mulţumesc.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte mult. Dl. Papai, aveţi cuvântul.  
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Dl. consilier Papai Laszlo: - o mică completare, pe lângă faptul că sunt 100% de acord 

cu ce o zis colegul. Felicitări pentru dl. Notar, a reuşit să facă un copy-paste, referatul de 

aprobare e aproape identic la cele două materiale, dar zice la primul: „Implicarea municipalităţii 

constă în punerea la dispoziţia organizatorilor, pe perioada desfăşurării întrecerilor, a străzilor 

din centrul municipiului ca şi în anii precedenţi, precum şi co-participarea la finanţare, o mare 

parte fiind asigurată de către federaţie şi sponsori. ” Iar în spate avem bugetul: Buget total 

valoare totală 305 mii lei, din fonduri publice 277 mii lei. Deci asta este marea parte asigurată 

de finanţator? 28 de mii din 305? Adică noi asigurăm 90% şi ei 10 % şi consideră că este mare 

parte din finanţe? În plus, din câte ştiu avem la Sânpaul, mă rog în zonă, acel motoring unde se 

pot organiza asemenea competiţii în condiţii de siguranţă, nu trebuie să distrugem noi asfaltul 

din Târgu Mureş. Mulţumesc.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - probabil, nu ştiu că dacă dinadins sau nu, dar totuşi 

amestecaţi diferite tipuri de competiţii, dar cred că nu merită să intrăm  

Dl. consilier Papai Laszlo: - …… cu asemenea argumente. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - ok. Nu mai există cereri de luare de cuvântul, supun la 

vot materialul. Vă rog.  

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi ( Bălaş R., Papai L.) 

Cine se abţine? – 4 voturi (Kiss Z., Moldovan C., Papuc S., Pescar R.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.) 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte mult, trecem la al 2-lea punct de pe 

Ordinea de zi. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi: 

Proiect de  hotărâre privind aprobarea încheierii unui acord de colaborare între 

Municipiul Târgu Mureş şi Asociaţia Sportivă MASTER SKI & BIKE CLUB, în vederea 

organizării evenimentului sportiv de interes public municipal: ,,Multisport European 

Championfestival 2021”. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dacă nu sunt intervenţii, îl supun la vot. Dl. Papai vă rog 

Dl. consilier Papai Laszlo: - … mare parte asigurat de organizator, nu? 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - am înţeles. Vă rog să votăm. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi ( Bălaş Radu, Papai Laszlo) 

Cine se abţine? – 4 voturi (Kiss Z., Moldovan C., Papuc S., Pescar R.)  

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.) 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi: 

Proiect de  hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 90/2021 privind aprobarea cuantumului lunar al burselor şcolare şi al numărului 

de beneficiari, pentru elevii din învăţământul preuniversitar de stat din Municipiul Târgu Mureş, 

anul şcolar 2020-2021, semestrul I şi II. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - după cum am înţeles, faţă de hotărârea originală s-a 

schimbat numărul elevilor care au absolvit cu notele necesare, de asta avem aici această 

modificare. Dl. Papai, aveţi cuvântul 

Dl. consilier Papai Laszlo: - doar o singură întrebare: după ce se aprobă acest HCL, în 

cât timp se vor plăti aceste burse? Pentru că s-a terminat anul şcolar 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - este o întrebare pertinentă, chiar aş vrea să ştiu şi eu 

răspunsul. Avem aici pe cineva să poată să răspundă? Oricum, cred că putem să ne înţelegem 

ca,  Consiliul să aibă rugămintea ca în cel mai scurt timp posibil din punct de vedere legal să fie 

plătite aceste sume că copii au dreptul la asta. Supun la vot materialul. 
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Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi: 

Proiect de  hotărâre privind aprobarea Modelului de contract de finanţare dintre 

Municipiul Târgu Mureş şi EON Reality Inc., a Acordului de parteneriat dintre Municipiul 

Târgu Mureş şi Direcţia de Asistenţă Socială Târgu Mureş şi aprobarea Modelului de Acorduri 

de parteneriat cu Unităţile de învăţământ preuniversitar şi universitar din Municipiul Târgu 

Mureş privind proiectul ”Educaţie în realitatea augmentată în Municipiul Târgu Mureş” depus 

în cadrul programului EON Grant Guarantee. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - este faimosul proiect dintre Municipiul Târgu Mureş şi 

EON Reality Incorporation. Dl. Szabo, aţi cerut cuvântul procedural, s-ar putea să fie normal, 

dar 

Dl. consilier Szabo Peter: - mulţumesc. Eu aş cere amânarea materialului dacă sunteţi 

de acord.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dar totuşi puteţi pe scurt să ne ziceţi de ce?   

Dl. consilier Szabo Peter: - ok. Acum e pornit. Am văzut cererea care a venit despre 

clarificare, de la  un cetăţean şi ar fi bine să avem un pic mai mult timp şi să discutăm 

materialul într-o şedinţă ordinară cu, eventual cu o dezbatere. Ideea este că 1% din toate 

costurile pentru Centrul XR ar fi ideal  să plătească oraşul, adică acesta este în contractul care a 

venit de la EON. Plus trebuie să găsim şi o locaţie pentru Centrul XR. Sunt nişte propuneri de 

exemplu cupola din Cetate, dar eu cred că nu este oportun să discutăm materialul într-o şedinţă 

extraordinară, şi de aia am cerut amânarea.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dl. Papai aveţi cuvântul. 

Dl. consilier Papai Laszlo: - da, sunt foarte de acord să-l amânăm. Putem să discutăm, 

dar înainte să discutăm ar trebui prezentat mai în detaliu. Acum oricum am primit mai multe 

informaţii faţă de ce am deţinut până acum, şi eu aş avea o serie de întrebări pentru că eu văd că 

ne dotează cu un server şi 5 staţii de lucru plus un Ipad. Deci nu ştiu ce facem cu 5750 de 

licenţe dacă centrul are doar 5 calculatoare pe care se poate lucra. Nu am nimic împotriva a 

firmei şi a ceea ce vinde. Deci m-am informat. Am avut timp să mă informez, chiar fac un lucru 

de calitate. Numai că noi nu o să apucăm să folosim aceste licenţe. În plus din material rezultă 

că ei ne dau licenţele pe 5 ani începând cu 26 februarie 2021, deja s-au dus 4 ani, 4 luni din cele 

60. Mai amânăm, mai discutăm trece anul, rămânem cu 4 ani de licenţe. Şi oricum, din toată 

suma asta am văzut 36 de mii de dolari reprezintă partea hardware şi restul sunt nişte licenţe pe 

care acasă nu le putem folosi, pentru că presupun nişte dotări hardware. Da? Nu cred că sunt, nu 

ştiu cine are acasă hardware pentru realitate virtuală. Hai că unii au, dar am văzut protocolul de 

colaborare cu DAS  persoanelor cărora li se adresează acel protocol sunt convins că nu au acasă 

acest hardware. Deci, ori o să ne coste mult mai mult să le dotăm cu hardware, ori aruncăm pe 

bani 254 de mii de dolari. Apropo, am aici Hotărârea Senatului UBB, sunt fix acelaşi condiţii. 

Este din 14 ianuarie, exact aceeaşi sume, aceeaşi procente fix la fix. Eu cred că această firmă 

operează cu un model de bussines. Da? Propune către toţi. Unii au avut probleme, gen 

Machester, gen în Texas un oraş, Lionul parcă, unde tot aşa municipalitatea s-a băgat cu bani şi 

acum se luptă după 10 ani să recupereze banii investiţi pentru că firma nu şi-a onorat 

angajamentele. Deci haideţi să discutăm sau s-o lăsăm baltă. Mulţumesc.   

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte frumos. Dl. Szabo, pe scurt dacă aveţi 

o  reacţie dar vreau să supun la vot amânarea.  

Dl. consilier Szabo Peter: - prima dată, foarte bine aţi precizat că licenţele au sosit în 

februarie, dar după cum probabil ştiţi încă nu au fost puse în folosinţă, pentru că nu era o 

echipă, nu era un project manager din partea executivului. Dar cred că acum avem speranţa de a 
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avea un project manager pentru acest proiect. A doua întrebare era licenţele, şi hardware-ul. În 

primul rând, licenţele astea se poate folosi pe orice telefon mobil în aer şi VR mode şi cu un 

hardware foarte similar cu ce primim la cinema cu ochelari polarizaţi. Se poate folosi 

bineînţeles cu un hardware performant cu oculus. Se vede cu o rezoluţie mult mai bună, mult 

mai clar şi experienţa e mult mai bună cu un oculus, dar bineînţeles acesta necesită un hardware 

mult mai performant dar cum am zis, sunt două  modalităţi de a folosi licenţele. Dar licenţa e 

acelaşi ori dacă folosim din aplicaţie ori dacă folosim cu oculus.   

Dl. consilier Kelemen Atilla: - stimaţi colegi, nu vă supăraţi. Dacă supunem la vot 

amânarea, propun să facem acum. Aceste discuţii tehnice şi profesionale au locul, dar nu cred 

că acum dacă vrem să amânăm materialul. Dl. Papai, dacă puteţi să fiţi de acord cu acest lucru.  

Dl. consilier Papai Laszlo: - da, eu sunt de acord, dar încerc să aduc nişte probleme în 

discuţie să ştim cu ce ne pregătim pentru discuţiile următoare. Dl Szabo, vă rog frumos nu ne 

aburiţi cu licenţa. Eu ştiu cum arată o licenţă software. Aveţi în material licenţa scrie – until 26 

februarie 2026. Deci nu are nicio legătură cu managerul de proiect cu nimic. Alea expiră în 26 

februarie 2026. Da?  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dl. Papai, haideţi să nu intraţi în din astea. Vă abureşte? 

Credeţi că chiar vrea să vă aburească domnul Szabo?  

Dl. consilier Papai Laszlo: - nu, pe mine, că pe mine nu poate să mă aburească, dar pe 

restul.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - pe nimeni nu vrea să aburească, haideţi că chiar au locul 

aceste discuţii şi chiar vreau să înţeleg şi eu şi să particip, dar acum dacă amânăm, înainte să 

ajungă orice material aici, trebuie să avem aceste discuţii. Vă rog să votăm. Deci amânarea 

materialului.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot ( Bălaş Radu)  

Cine se abţine? –  

Proiectul de hotărâre s-a amânat. 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.) 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi: 

Proiect de  hotărâre privind acordarea titlului de “Cetăţean de Onoare al municipiului 

Târgu Mureş – pentru personalităţi cu merite deosebite.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - în prima fază dau cuvântul dl. Primar.  

Dl. Primar Soós Zoltán: –  bună ziua. Cred că propunerile care au fost făcute şi din 

partea altor consilieri, sunt foarte bine întemeiate şi mă bucur că în acest an, cu ocazia Zilelor 

târgumureşene oraşul poate să decearnă aceste titluri de Cetăţean de onoare pentru nişte 

personalităţi de seamă care într-adevăr au contribuit prin activitatea şi cariera lor la îmbogăţirea 

vieţii culturale, în primul rând a Târgu Mureşului, dar şi în ceea ce priveşte istoriografia, 

literatura şi aşa mai departe, sunt personalităţi cunoscute astfel sunt desemnate 2 persoane şi a 

treia persoană post mortem. În ceea ce priveşte cele două titluri este vorba de dl. profesor 

Cornel Sigmirean profesor al Universităţii Emil Palade şi dl. Pall Antal Sandor care este 

pensionar, membru corespondent al Academiei Maghiare, fost angajat al Arhivelor Naţionale. 

Şi este un titlu post mortem acordat d-nei Bălaş Sorina şi este iarăşi  pentru mine personal o 

legătură pe care n-o să uit. Am ajutat foarte mult pentru scrierea acelui volum care a apărut, 

Legendele oraşului, şi cred că am pierdut cu toţi cu Sorina şi cred că merită acest lucru. 

Mulţumesc frumos, dacă aveţi observaţii legate de această temă, vă rog să o faceţi.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc. Dl. consilier Tamasi. 

Dl. consilier Tamasi Zsolt: - mulţumesc. Am un scurt amendament, la domnul arhivist 

Pal Antal Alexandru să apară şi titlul de doctor.  

 

 



6 
 

 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - am înţeles. Deci propuneţi un amendament, atât pentru 

Referatul de aprobare cât şi pentru Hotărâre în sine, da? Mulţumesc. Dl. consilier Bălaş, aveţi 

vă rog, cuvântul. 

Dl. consilier Bălaş Radu: - da. Am aflat şi eu în zilele trecute că sora mea este propusă 

post mortem pentru titlul de Cetăţean de onoare. Aceste propuneri s-au făcut independent de 

mine, nu am ştiu acest lucru. Sigur că da, în numele familiei mele şi a prietenilor, şi a 

cunoscuţilor ei, vă mulţumesc anticipat pentru că v-aţi gândit să-i acordaţi acest titlu. Sper ca în 

viitor şi alţi membrii ai familiei noastre să beneficieze de acest titlu înainte să moară. Sigur că 

da, dacă vor merita, cu siguranţă. În ceea ce priveşte votul meu, eu nu voi participa la vot pentru 

a nu fi oarecum în incompatibilitate. Mulţumesc. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - Mulţumesc dl. Bălaş. Dacă nu există alte intervenţii 

atunci în prima fază supun la vot materialul în forma originală. Iar dacă nu trece, atunci trecem 

la amendamentul absolut logic propus de dl. consilier Tamasi. Dl. Papai, aveţi cuvântul 

procedural. 

 Dl. consilier Papai Laszlo: - repetaţi vă rog amendamentul, că nu s-a auzit până aici.  

 Dl. consilier Kelemen Atilla: - amendamentul propus de dl. Tamasi era ca în faţa 

numelui d-lui Pal Antal Sandor, atât în Referatul de aprobare şi cât în Hotărâre să apară titlul de 

doctor pe care îl deţine, deci este absolut logic, de asta am zis. Dar procedural trebuie să votăm 

prima dată forma originală. Vă rog să votăm. 

Cine este pentru? – 1 vot (Şarlea H.) 

Cine este împotrivă? – 15 vot  

Cine se abţine? – 3 (Moldovan C., Papai L., Papuc S.) 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş R. şi Pui S.) 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte mult. Supun la vot amendamentul 

formulat de dl. Tamasi şi pe care l-am explicat, cred că toată lumea ştie. Vă rog să votăm. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş R. şi Pui S.) 

Mulţumesc foarte mult, şi acum materialul în întregime cu amendamentul aprobat. Vă 

rog să votăm.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş R. şi Pui S.) 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi: 

Proiect de  hotărâre privind aprobarea  încheierii unui contract de împrumut pentru 

folosinţă a unui autoturism  -   Comodat  mobiliar. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dacă există intervenţii? Dacă nu, o supun la vot. Vă rog 

să votăm. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi ( Bălaş R., Papai L.) 

Cine se abţine? – 2 voturi (Moldovan C., Papuc S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 

(Nu a votat dl.  consilier Pui S.) 

 

 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
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Proiect de  hotărâre  privind revocarea H.C.L. nr.194 din 11 iunie 2021 privind 

aprobarea asigurării corespunzătoare a serviciului de salubrizare în condiţii de continuitate şi 

siguranţă pentru protecţia sănătăţii populaţiei pe raza UAT Târgu Mureş. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - materialul este pe tablete, dacă există intervenţii? Dl. 

Primar. Dl. Bălaş, vă rog. 

Dl. primar Soós Zoltán: - Mulţumesc. Foarte pe scurt, având în vedere situaţia creată 

pe raza municipiului Târgu Mureş, vineri s-a făcut, s-a luat act în cadrul Comisiei de situaţii de 

urgenţă de existenţa stării de urgenţă, fiind justificat de 789 de locaţii din oraş unde erau 

gunoaie clandestine neridicate şi era foarte important ca să dispunem şi să găsim o soluţie 

legală, rapidă pentru curăţarea oraşului. Faptul că această comisie  a luat act şi faptul că 

dumneavoastră aţi aprobat vineri s-a curăţat oraşul, a avut efect deci a avut succes operaţiunea. 

Era justificat de mai multe probleme, nu numai de faptul că nu era ridicat, dar în data de 10 am 

primit de la firma operator nu vreau să zic numele să nu creadă nimeni că este ceva personală, 

am primit de la operator un refuz de a ridica gunoaiele clandestine şi din acest motiv am găsit şi 

am crezut de cuviinţă că trebuie neapărat să acţionăm, şi dacă operatorul nu se  conformează să 

putem, pe baza acestei stări de urgenţă, să putem demara o procedură rapidă de achiziţie şi să 

fie rezolvată problema. Intre timp, operatorul s-a mobilizat, oraşul a fost curăţat, încă mai sunt 

zone, puncte peste 100 astăzi dar şi pe baza comenzii operatorul o să cureţe tot oraşul, respectiv 

rămâne valabilă baza de operare. Ştiţi foarte bine că  pe baza proiectelor aprobate de 

dumneavoastră, Primăria, executivul  a demarat procedura de 180 zile care s-a finalizat, însă 

operatorul actual a contestat această procedură, deci şi aicea suntem blocaţi pe o perioadă nu 

ştim cât de lungă. Partea să zicem dezavantajoasă pentru Consiliul local şi pentru Municipiu, 

este faptul că noi actualmente operăm pe baza contractului încheiat de administraţia anterioară 

din  iunie anul trecut. Adică, acest contract nu prevede curăţenia de primăvară-toamnă, nu 

prevede colectare selectivă şi asta înseamnă zilnic 7 mii de lei pierdere pentru oraş, în afară de 

serviciile prestate care o să fie imputate de Curtea de Conturi, fiţi siguri de asta pentru 

inacţiunea noastră. Deci în continuare o să mergem pe acel sistem, din păcate nu avem 

momentan altă soluţie. Sper că între timp Comisia Naţională pentru Contestaţii o să emită un fel 

de act din care să reiasă  dacă această procedură este corectă să putem în sfârşit avea un 

operator. În acest caiet de sarcini pe care l-aţi votat apare deja obligativitatea operatorului de a 

colecta selectiv gunoiul din Târgu Mureş. Aşadar, din moment ce intră în vigoare acest contract, 

oraşul nu va mai fi amendat. Pe lângă asta, Garda de Mediu o să amendeze în continuare oraşul 

pentru că nu putem să ne conformăm la cele la care administraţia anterioară s-a angajat să facă. 

Deci până în 2023 va trebui să fim la 70% procente colectare selectivă. Astăzi e aproape de 0. 

Să vedem ce reuşim să facem prin licitaţiile blocate, contestate dacă reuşim să avem în sfârşit 

un contract pe baza căruia oraşul să nu fie păgubaş.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte mult. Dl consilier Bălaş, aveţi 

cuvântul.  

Dl. consilier Bălaş Radu: - mă concentrez un pic ca să îmi păstrez cumpătul, că mi se 

pare că trăim în lumi paralele, sau nu ştiu eu parcă trăiesc în alt oraş, în altă lume, şi o parte din 

dumneavoastră în altă lume. Adică noi acum anulăm starea de urgenţă pe aţi instituit-o vineri în 

şedinţă de îndată, că noi am fost convocaţi în 20 de minute ca în timpul celui de al doilea război 

mondial să luăm decizii. Aţi vrut să intrăm în stare de urgenţă fără să avem hotărârea de 

Consiliul local pe masă.  

Dl. primar Soós Zoltán: - nu era stare de urgenţă, s-a luat act. 

Dl. consilier Bălaş Radu: - s-a luat act de starea de urgenţă, da.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - şi Consiliul n-a decis aşa ceva domnul Bălaş, asta zic.  

Dl. consilier Bălaş Radu: - da, am luat act de starea de urgenţă. Da. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - nu. Noi am hotărât demararea unei proceduri  

Dl. consilier Bălaş Radu: - nu ştiu 
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Dl. consilier Kelemen Atilla: - situaţia de urgenţă a fost declarată de o altă comisie.  

Dl. consilier Bălaş Radu: - dl. preşedinte de şedinţă, domnule Primar, eu înainte să vin, 

acum eu nu, v-am  zis că nu trăiesc în lumi paralele. V-am dat de înţeles că aş trăi în lumi 

paralele, nu, chiar îs cu picioarele pe pământ. Şi, acum 45 de minute, când am intrat eu în 

Primărie, şi toţi consilierii locali, şi colegi de partid cu dumneavoastră, şi din alte partide se 

văitau că au fost induşi în eroare. Că s-au livrat Primarului nu ştiu ce documente ireale, ilegale, 

habar n-am, e treaba voastră, nu nă interesează. Deci aicea tot se văitau.    

Dl. primar Soós Zoltán: - vă rog să coborâţi tonul dl. Bălaş. Da? Vorbim civilizat, nici 

eu nu vorbesc ca la teatru. Eu vă înţeleg că aveţi alegători, toţi avem, dar trebuie să vă 

comportaţi ca un consilier. 

Dl. consilier Bălaş Radu: - Mă comport ca un consilier, şi dumneavoastră ar trebui să 

vă comportaţi ca un primar. Să nu declaraţi stare de urgenţă cum aţi declarat-o, sau aţi vrut să 

declaraţi. Dar, mă rog, e problema dumneavoastră, e o contradicţie  în calmul cu care aţi 

prezentat dvs. situaţia de acum şi ceea ce se întâmpla acum 45 de minute în toate grupurile 

politice. Deci o contradicţie de la cer la pământ. Toţi consilierii locali aici pe terasa asta, înainte 

de şedinţă erau disperaţi cum au fost induşi în eroare. Cum se vor da nişte demisii în interiorul 

Primăriei şi aşa mai departe, pentru că s-a făcut ceva la limita legii sau cu totul ilegal vineri, 

când v-am atras atenţia că acest lucru îl faceţi.  În rest, e treaba dumneavoastră, eu am votat sau 

m-am abţinut, deci votul meu a fost împotrivă şi la starea de urgenţă. E treaba dumneavoastră ce 

faceţi, conduceţi oraşul, aveţi partidele aflate la putere majoritari şi decideţi cum vreţi 

dumneavoastră, când vreţi dumneavoastră eu doar vă spun că şi de data asta noi am avut 

dreptate. Şi acum reparaţi ce aţi stricat vineri, când v-am spus că ceea ce faceţi nu e frumos, 

bine, legal şi moral. Mulţumesc. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - Mulţumesc foarte mult. Domnul consilier Papai şi pe 

urmă d-şoara Frunda. 

Dl. consilier Papai Laszlo: - dl. Primar trebuie să vă contrazic. Aveţi un consilier, de 

fapt o consilieră personală. Da?  care postează în spaţiul public că acel contract cu operatorul 

actual prevede colectarea selectivă. Deci vă rog frumos decideţi-vă! 

Dl. primar Soós Zoltán: - clandestinul prevede contractul.  

Dl. consilier Papai Laszlo: - deci, dumneavoastră aţi pomenit de colectarea selectivă, că 

nu se face. Că acel contract nu prevede colectarea selectivă. Acel contract prevede colectarea 

selectivă. Aşa am văzut şi eu în contract aşa a văzut şi d-na consilieră, şi a postat pe facebook 

azi dimineaţă parcă.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - d-şoara Frunda, vă rog. 

D-na Frunda Csenge: - Mulţumesc dl. preşedinte. Aş avea rugămintea la toţi colegii 

mei ca să nu mai folosim cuvinte atât de mari şi  într-un context foarte nociv,  pentru că 

ajungem să nu spunem adevărul în anumite situaţii. Iar pe fondul problemei aş dori să remarc că 

prin această hotărâre, dacă am înţeles bine, constatăm că nu mai este situaţie de urgenţă în oraş 

şi luăm măsurile în acest sens. Mulţumesc.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - dl. Bălaş vă rog. Reacţie, n-aţi ţinut cont de 2 minute 

nici la intervenţie, nu v-am întrerupt, nu o să întrerup nici acum. Vă rog 

Dl. consilier Bălaş Radu: - am înţeles că spusele mele sunt nocive. Eu sper să fie numai 

acesta cel mai nociv lucru din oraşul Târgu Mureş, spusele mele de acum să fie cel mai nociv 

lucru. Or, situaţia nocivă nu cred că stă în spusele mele, ci în ceea ce se întâmplă cu sistemul de 

salubrizare, ce s-a întâmplat, ce se întâmplă, acolo pute rău. Că zic eu ceva, să fie atâta bai în 

oraşul acesta, că am zis eu ceva. Situaţia nocivă e acolo. Şi vă aduc aminte, că vineri când s-a 

supus la vot acel proiect de hotărâre  se spunea că trebuie să, e stare de urgenţă, şi există şedinţa 

filmată, nu încercaţi să-mi ziceţi că n-am făcut stare de urgenţă că acolo aşa aţi spus, cuvintele 

alea s-au folosit. Stare de urgenţă este şedinţa filmată pe facebook care de vineri e pusă, e 

publică,  toată lumea poate să vadă ce cuvinte s-au folosit acolo. 
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Dl. consilier Kelemen Atilla: - situaţie, domnul consilier, situaţie, e total diferit. 

dl. consilier Bălaş Radu: - situaţie de urgenţă, să fie situaţie de urgenţă. Ni s-a spus că 

trebuie să facem asta pentru că în 4 locuri în oraş, în 4 locuri, nu 798. În patru locuri există 

gunoi pe câmp unde colcăie şobolanii şi că din cauza asta, pentru că în 4 locuri pe câmp în jurul 

oraşului sunt gunoaie şi sunt ceva şobolani sau şoricei, trebuie să declarăm stare de urgenţă, sau 

e situaţie de urgenţă. Aşa ni s-a spus şi în baza la asta aţi votat. Aşa că asta doresc oraşului 

Târgu Mureş cu atâta nocivitate să rămână cu cât am vorbit eu astăzi. Mulţumesc.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - domnul Consilier, încă o dată trebuie să vă zic, şi nu 

vreau să vă contrazic, putem să vedem filmul, dar aţi văzut ce este în hotărâre, şi consiliul local 

nu poate să declare situaţie de urgenţă. Situaţia de urgenţă, referitor la situaţii de urgenţă  există 

o comisie care a luat act de acel   fapt. Dar aveţi dreptate, noi am luat această decizie în 

perspectiva declarării situaţiei de urgenţă de către aceea comisie. Într-o anumite măsură mă 

bucură că toate aceste întâmplări cu   care în mare parte nu sunt neapărat de acord, care s-au 

întâmplat în ultimele zile, până la urmă au condus la situaţia că majoritatea acestor deşeuri 

clandestine au fost deja colectate, şi am convingerea că, ca Consiliu, dar şi ca executiv 

obiectivul nostru primordial, este ca oraşul să fie curat, şi pe urmă urmează toţi ceilalţi  paşi pe 

care trebuie să-i  luăm. N-aş mai lungi această,  mai dau cuvântul domnului Primar şi aş supune 

la vot materialul. Mulţumesc.   

Dl. primar Soós Zoltán: - deci, doar atât aş dori să comentez foarte pe scurt le ceea ce  

v-aţi referit. Vă rog să nu faceţi insinuări cu ilegalităţi, totul era perfect legal, era constatată 

urgenţa, nu din cauza a 4 locaţi. Puteţi să consultaţi procesele – verbale a Poliţiei locale şi a 

inspectorilor ADP, cu 789 de puncte . Şi pe data de 10 iunie am primit de la operator refuzul 

ridicării acestora. Aşadar eram nevoiţi să introducem şi să cerem acest lucru. Eu cred că aţi 

acţionat responsabil. Un consilier trebuie să acţioneze responsabil şi fără consiliu nu puteam să 

dispunem curăţenia oraşului. S-a făcut, oraşul  s-a curăţat, a produs efectele dorite, nu vrea 

nimeni să intre în război. Probabil că unii dintre consilieri s-au speriat de postările de pe 

facebook aiurea apărute, că unii îşi pierd anumite venituri,  dar nu asta era scopul. Eu nu vreau 

să intru în disputele astea. Important  pentru noi este să avem un operator, să avem colectare 

selectivă, şi să fie curat oraşul. În rest, nu ne interesează şi cred că cetăţenii asta vor să vadă. 

Restul informaţiilor care sunt, şi despre vaccin se spun foarte multe despre facebook, dar poate 

dacă mergeţi la un specialist vă clarifică mai bine ce se întâmplă. Acelaşi lucru este şi în cazul 

gunoiului, ştiu că este un lucru complex, eu înţeleg că poate sunteţi derutaţi de atâta informaţii 

pa facebook. Nu trebuie citite, veniţi la noi şi vă informăm corect, legal  ce trebuie făcut.  

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte mult. Dl. Bălaş puteţi să faceţi foarte 

scurt vă rog? 

Dl. consilier Bălaş Radu: - da. Îi spun doar domnului Primar că pe mine nu prea mă 

derutează informaţiile de pe facebook, şi mă pricep şi la arta comunicării şi a manipulării, şi ştiu 

ce informaţii să-mi iau şi de unde să-mi iau. Eu chiar n-am fost derutat de nimic despre 

facebook. Cât priveşte faptul că am folosit cuvântul  nelegalităţi, sigur că da, asta e opinia mea, 

sunt protejat de lege, opinia mea politică este că sunt şi au fost nelegalităţi în contractele cu 

gunoiul sau lucruri la limita legii. Sigur că da, eu nu trebuie să le dovedesc, sunt instituţiile ale 

statului care dacă vor sesiza ceva din prezent sau din trecut despre asta, vor cerceta şi vor zice 

că au fost sau n-au fost. Atât am vrut să zic, doar că nu mă derutează nicio informaţie de pe 

facebook niciodată. 

Dl. consilier Kelemen Atilla: - mulţumesc foarte mult. Stimaţi colegi, vă rog să votăm.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru  şi 1 abţinere. 

(Nu a votat dl.  consilier Pui S.) 
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Diverse 

Dl. viceprimar Gyorgy: - buna ziua, am aflat acum informaţia referitoare la burse, ca 

să-i răspund  d-lui coleg Papai, astăzi se vor plăti, săptămâna  aceasta vor  ajunge în contul 

şcolilor şi ulterior le distribuie în contul elevilor.  

Dl. consilier Papai Laszlo. – mulţumesc frumos pentru răspuns, aşa prompt încă nu am 

primit nici un răspuns până acum.  

Dacă tot vorbim de gunoi, ok, toată mizeria asta, în mare parte se datorează vechii 

administraţii. Noi am fost singurii din POL care am votat împotrivă atunci când s-a semnat acel 

contract, noi am semnalat de atunci că nu este în regulă, am avut dreptate, din păcate. Dar eu nu 

cred că de atunci nu s-a comis nici o greşeală din partea executivului, mai concret din partea 

ADP-ului la nivel de inspectori, ş.a.m.d. Deci, eu aş dori să întreb, totuşi, nu urmează nişte 

demisii, sau demiteri? Nu îmi vine să cred că greşelile sunt doar de o singură parte. Tot legat de 

această temă, până acum se mătura strada în grupuri de câte 8-10 persoane, azi-dimineaţă în 

acelaşi loc, vorbesc de Gh. Doja, zona Lidl, erau 2 persoane. În mod ciudat mizeria rămasă în 

urma lor era cam aceaşi, cam 30%. Se pare că se poate face şi cu 2 persoane ce se făcea cu 10 

până acum. Tot legat de asta, apreciez că s-a tăiat iarba în Parcul municipal, s-a interzis accesul 

maşinilor, este foarte bine, numai că ar trebui mers puţin mai departe. Deci, gărduleţul este rupt, 

obiectele de joacă au părţile din lemn putrezite, coşul de gunoi este găurit şi se pare că nimeni 

nu face curăţenie. Ştiu, oamenii lasă mizerie, dar  totuşi ar trebui adunată, că ieri déjà era plin de 

ambalaje, coji de seminţe ş.a.m.d. 

Curăţenia de  primăvară se tot promite. În fiecare şedinţă întreb, în fiecare şedinţă mi se 

promite că se va demara. Credeţi-mă  pe cetăţeni nu-i interesează  cine face, cum face, pe ce 

contract, fără contract, în ce formă  dar să se facă, că suntem déjà la mijlocul lui iunie. Eu nu 

cred că pentru această operaţiune nu se poate contracta o altă formă care să ridice şi să le 

transporte. Cumva trebuie  făcut că trece anul.  

Nu mi se pare moral ca un consilier local să dea în judecată Consiliul local. Eu cred că se 

poate discuta, de aceea suntem în consoliu. Asta s-a întâmplat,  în informări apare. Dar în 

schimb, faţă de executiv, eu vă mai spun încă o dată, dacă nu primesc răspuns la interpelări, 

chiar o să ne vedem în instanbţă. Nu îmi doresc chestia asta, dar acolo vom ajunge. Cred că 

secretariatul şi d-na  Ijac ştie la ce mă refer. Răspuns în forma în care am cerut, nu divagat. Încă 

o chestie, Poliţia locală. Primesc de la cetăţeni diverse plângeri, că noaptea Poliţia locală  nu 

este prezentă pe străzi, în cartiere considerate până acum sigure, gen 7 Noiembrie, Aleea 

Cornişa etc. se fură catalizatoare de  pe maşinile parcate  în faţa blocului. Se  sparg garaje, deci, 

cumva ar trebui cel puţin până când sunt în subordinea dvs d-le primar, să faceţi ceva să facă să 

fie prezenţi; asta noaptea. Şi ziua, pe terenurile de joacă nu strică, nu avem foarte multe terenuri 

de joacă publice, nu  ştiu câte sunt, 5, 6, 7, câte un poliţist local ar ajuta mult să fie prezent 

acolo.  

Dl. consilier Bălaş Radu: - probabil  că săptămâna viitoare va fi rectificare, sau, mă 

rog, la următoarea rectificare trebuie să avem în vedere un subiect pe care vreau să-l ridic de 

acuma, ca să ne obişnuim cu idea. În cartierul Unirii s-au făcut  multe ansambluri rezidenţiale  

şi eu fiind în consiliul de administraţie al Gimanziului Al Ioan Cuza, vreau să vă spun că 

direcţiuna m-a sesizat că cererile de înscriere la această şcoală depăşesc cu mult capacitatea 

şcolii şi sunt în situaţia de a avea clase cu foarte mulţi elevi care ştim că nu sunt tocmai în 

regulă. Aşa încât la urnătoarea rectificare bugetară aş propune şi o să propun să alocăm bani 

pentru un SF de mansardare a acestei şcoli, măcar să facem un mic pas înainte, să facem un 
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Studiu de fezabilitate. Când o-m mansarda-o, nu ştiu, poate la anul, peste 2 ani, dar măcar să 

demarăm studiul acesta, pentru că acolo va fi dezastru în cartiee, peste 3-4 ani nu vor mai avea 

unde să meargă la şcoală. 

Dl. primar Soos Zoltan. – da, am încercat să notez observaţiile dvs. În ceea ce 

priveşte licitaţia pentru curăţenie stradală  aţi  votat şi aici procedura de 180 de zile. Astăzi sau 

cel târziu maine se vor trimite către operatorii din România, sunt vreo 20 înscrişi déjà, să se 

prezinte la licitaţie. Vă garantez că operatorul actual va bloca şi această procedură,  deci 

rămânem cu cei 8 măturători pe stradă. Ca să vedeţi de unde vin problemele şi să înţelegeţi că 

nu noi generăm nişte isterii în oraş fără să avem un motiv întemeiat.  

Referitor la curăţenia generală, nu putem, în caietul de sarcini iniţial semnat în anul 

trecut, nu există  acest capitol, există  gunoaiele clandestine, cumva o să încercăm să anunţăm 

populaţia dacă are gunoaie clandestine, nu ştiu unde o să ducem, o să desemnăm nişte locaţii, pe 

de altă parte, de unde s-a curăţat în Weekend gunoiul clandestin, în două zile s-a recreat 

mormanul de gunoi şi evident, şi aici Poliţia locală  va trebui să fie mai eficienţi şi chiar să 

începem nişte  anchete  la asociaţii de proprietari, în cartierul  Tudor pe str. Pomicultorilor   este 

o grămadă imensă de moloz care e exclus să nu fi văzut nimeni  cine cară acolo moloz. Molozul 

este singura categorie de gunoi care nu avem nici un fel de contract şi bază legală să ducem, 

acela trebuie ca fiecare persoană care face reparaţii, să-şi rezolve şi să facă contract separat cu 

un operator.  Referitor la reparaţii, dl Papai, cum bine ştiţi  bugetul s-a aprobat la sfârşitul lunii 

aprilie, s-au demarat procedurile, suntem în perioada de achiziţii, până ajungem, asta şi eu cred, 

sunt de accord cu dvs, în primul rând trebuie să adresăm Guvernului României să încercăm să 

aprobăm bugetele cumva în noiembrie, nu în aprilie, martie, că aşa nu o să putem lucra. Până   

începi să lucrezi este iunie. Şi asta e situaţia. Nu poţi să faci nici un contract fără bugetul 

aprobat şi degeaba ai sume aprobate, dacă luăm pe primărie, sumele depăşesc  pragul de licitaţie 

şi licitaţia durează 60-90  de zile. Când ajungi să efectiv lucrezi în primărie, în oraş, e 

septembrie. Asta e problema cu toate proiectele care au fost votate şi aprobate  şi de aici aş dori 

să semnalez că am demarat separarea mai multor direcţii să devină instituţii subordinate, în aşa 

fel bugetul primăriei va fi mai puţin încărcat, respective aceste insituţii vor putea funcţiona mai 

uşor, fără să fie ele comasate cu bugetul  mare al primăriei.  

Legat de şcoală, sunt mai multe şcoli în sotuaţie similară, pe Dâmbu - Liviu 

Rebreanu, în Tudor – Mihai  Viteazul, aici chiar există déjà SF-uri făcute,  am vorbit cu dl. 

ministru Cseke şi cu dl. vicepremier Kelemen Hunor, ne-au zis că încearcă să ne ajute ca aceste 

proiecte să ajungă să fie finanţate de CNI şi la anul dacă există şansa să introducem şi Cuza 

Vodă, dar mai avem multe alte şcoli care nu au fost în ultimii 20 de ani renovate, nu prea a fost 

în administraţia anterioară finanţarea instituţiilor de învăţământ o prioritate, eu sper că totuşi în 

următorii 4 ani va fi o prioritate. Sunt de acord cu dvs. aici suntem chiar responsabili să 

acţionăm. Legat de Poliţia locală  o să-l rog pe dl. viceprimar Portik să informeze, el fiind 

responsabil pentru această parte. 

Dl. viceprimar Portik Vilmos: -  trebuie să ştiţi că încă mai sunt poliţişti locali care 

lucrează împreună cu Poliţia municipală, încă nu dispunem de tot personalul care-l avem acolo, 

adineauri prin WhatsApp  i-am rugat pe colegii mei să vă pregătească o informare  ce, când, 

unde, la ce oră, câte persoane ce fac, un fel de raport care va fi trimis în 48 de ore şi către dvs. şi 

către toţi consilierii locali. 

Dl. consilier Papai Laszlo. – mulţumesc, dar nu raport aştept. Eu aştept să văd în 

locuri de joacă câte un poliţist local. Nu mă interesează raportul, unde a fost şi când a fost. 

Acolo nu sunt, şi ar fi bine ca de acum încolo să fie. Mulţumesc. 
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Dl. consilier  Kelemen Atilla: - dacă nu mai sunt cereri de intervenţie din partea dvs., 

aş ridica eu o problemă care s-a ridicat aici  indirect, cu molozul. În foarte multe oraşe din 

România există platforme special făcute pentru moloz care pot fi folosite de cetăţeni, din păcate, 

dacă umblaţi în natură în jurul oraşului, fiecare pădure, fiecare camp e plin de grămezi de 

moloz, pentru că oamenii pur şi simplu nu ştiu ce să facă cu asta. Cred că trebuie să ne gândim 

foarte concret pe acest lucru, să creem nişte platforme în diferite cartiere şi în diferite zone, 

unde cetăţenii au dreptul să depună, fiindcă altfel nu scăpăm de această problemă şi dacă s-a 

putut în foarte multe oraşe, atunci cred că se va putea şi aici. Poate că o să propun un proiect de 

hotărâre în acest sens să încercăm să rezolvăm parta noastră a Consiliului.  

Dl. primar  Soos  Zoltan: – legat de moloz, împreună cu Garda de Mediu, colegii de 

la ADP  au identificat în momentul de faţă 4 locaţii care vor trebui să fie aprobate, probabil vot 

fi şi hotărâri de consiliu pe tema asta şi după 20 de ani sau 30 de ani, o să avem în fârşit locuri 

unde se poate  depune molozul  în mod legal. 

Dl. consilier  Kelemen Atilla: – excelent. Un pas foarte rapid după intervenţie. 

Mulţumim foarte mult. 

 Stimaţi colegi, am epuizat Ordinea de zi şi Diverse, mulţumesc foarte mult, declar 

şedinţa închisă.  

 

 

 

 

Dl. consilier  Kelemen Atilla  – preşedinte de şedinţă  ____________________ 

 Dl.  Szöverfi  László  -  p. Secretar  General  al  Municipiului Târgu Mureş ___ 

 


